
 

             Z   p   r   a   v   o   d   a   j 

------------------------------------------------------------------------------------- 

Obec Skalička      č. 23 srpen 2010 

Vážení občané, 

na sklonku prázdnin k Vám přichází poslední číslo zpravodaje  volebního 

období 2006-2010, ve kterém se odehrálo poměrně hodně událostí, 

proinvestovalo se několik milionů a také se naše obec poprvé „trochu“ zadlužila. 

Pokud bych měla hodnotit všechny čtyři roky tohoto volebního období, tak rok 

2010 je jedním z nejúspěšnějších, co se týče toku finančních prostředků do obce ve 

formě dotací. Z deseti podaných žádostí jsme byli úspěšní v sedmi žádostech a to 

ještě čekáme na vyhodnocení dotace zelená úsporám na zateplení sokolovny. 

Celkem jsme v letošním roce získali necelých 11 mil. Kč. Získání dotací není 

jednoduchá záležitost a je dost časově náročná. Také administrace, proúčtování a 

závěrečné vyhodnocení považuji za další velmi důležitý krok, ve kterém nesmí být 

provedena chyba, neboť by mohlo hrozit odebrání dotace. Prozatím veškeré 

dotace máme v pořádku a i následné kontroly z ministerstev jsou s námi spokojeny 

a tak doufejme, že v tomto budeme pokračovat. Také považuji za velice úspěšné 

umístění v soutěži Vesnice roku 2010, ve které jsme získali oranžovou stuhu za 

spolupráci se zemědělským subjektem (fin.odměna 600 tis. Kč) a s postupem do 

celostátního kola, které proběhne 20.srpna 2010 . Tímto bych chtěla všem 

občanům poděkovat, za úspěšnou prezentaci obce a pozvat Vás na slavnostní 

otevření školní zahrady spojené s oslavou oranžové stuhy, které proběhne 3. září 

2010.  

Další poděkování patří  zastupitelstvu obce, které po celé čtyři roky 

pracovalo úspěšně a někdy nad rámec svých možností. Dále pak kulturní komisi, 

Základní a mateřské škole, Domovu větrný mlýn, pracovníkům z obce, sokolům, 

hasičům, myslivcům, včelařům, zemědělcům a všem, kteří nám pomáhají naši 

vesničku zvelebovat , aby se nám tady dobře žilo! 

       Kočnarová Petra,starostka 



• Pro letošní sezónu jsme měli nakonec možnost získat od Úřadu práce 6 
pracovníků na veřejně prospěšné práce. 3 pracovníci jsou plně hrazeni 
z ÚP (evropských fondů) a na 3 pracovníky obec doplácí polovinu mzdy. 
V rámci těchto veřejně prospěšných prací jsou mimo jiné práce na obci, 
také roznášeny obědy pro seniory, byla provedena výsadba a následná 
údržba stromů v lokalitě u Bečvy, byla posečena a pročištěna cyklotrasa 
od Kačeny po Milotické rybníky a nyní jsou již víc jak čtrnáct dnů 
prováděny zednické práce na fotbalových šatnách na hřišti. Měly by být 
ještě mimo běžnou údržbu veřejných prostranství  opraveny obrubníky 
v obci, opravena dolní čekárna, natřeno víceúčelové hřiště a drobné 
opravy v obci. 

• V letošním roce jsme získali celkem 7 dotací, dovolím si  tyto investice 
trošku přiblížit: z Ministerstva pro místní rozvoj jsme získali dvě dotace – 
na letní venkovní školičku dotaci ve výši 209 tis. Kč, celkové náklady 
činily 299 tis.Kč a na úpravu prostranství před kaplí dotaci ve výši 300 
tis. Kč, celkové náklady činily 453 tis. Kč. Tady   ale budeme muset počítat 
s trošku větší cenou a to z důvodu zvýšení terénu chodníku a tím nám 
vzniknou vícepráce. Z tohoto důvodu byla uspořádána sbírka v kapli dne 
31.7. a ještě bude jedna sbírka na konci srpna. Přispět je  možné i 
v kanceláři Obecního úřadu, kde je pro tyto účely zřízena zvláštní 
pokladna. Všem dárcům patří upřímné poděkování. Z Programu obnovy 
venkova Olomouckého kraje jsme získali dotaci na vybudování veřejného 
osvětlení a rozhlasu v lokalitě 27 RD ve výši 500 tis. Kč, celkové náklady 
činily 860 tis. Kč. Z Ministerstva kultury České republiky jsme získali 
dotaci na opravu zvoničky – II. etapa  ve výši 141 tis. Kč, celkové náklady 
činily necelých 200 tis. Kč. Z rozpočtu Olomouckého kraje dotaci pro 
jednotku sboru dobrovolných hasičů ve výši 51 tis. Kč. V rámci této 
dotace hasiči získají věcné dary (vysílačku, plovoucí čerpadlo, kalové 
čerpadlo). Z programu LEADER nám byla přidělena dotace na revitalizaci 
hřbitova ve výši 600 tis. Kč, celkové náklady budou činit cca 1 mil. Kč. 
Tato akce bude zahájena na podzim letošního roku, vykácením vzrostlých 
tují, na jaře pak úprava cestiček mezi hroby, výsadba nových stromů, 
keřů a trvalek a instalace mobiliáře. Z Regionálního operačního programu 
jsme získali dotaci ve výši 8,2 mil. Kč na revitalizaci návsi, včetně nových 
komunikací a chodníků v lokalitě 27 RD. Tato akce bude zahájena 
pravděpodobně na jaře příštího roku a celkové náklady jsou vyčísleny na 
12 mil. Kč. Ještě čekáme na rozhodnutí  o přidělení dotace na zateplení 
sokolovny. V první žádosti jsme nebyli úspěšní, a tak byla příležitost 
podat znovu žádost do Zelené úsporám a v srpnu bychom měli vědět, jak 
jsme uspěli. Připravuje se projekt na in-line dráhu  s napojením od Ústí 

Informace z obce 



do Skaličky. Tento projekt bychom podali do programu Leader v příštím 
roce, pokud bude vyhlášen a také se připravuje projekt na chodník ke 
hřbitovu.  Tady bychom chtěli využít dotace z oranžové stuhy a projekt 
na chodník u dvou stavebních míst u větrného mlýna s pokračováním 
do obce (oprava asfaltových chodníků) tento projekt bychom podali do 
Programu obnovy venkova Olomouckého kraje. Plánovaných akci je pro 
letošní rok i pro další volební období nachystáno hodně, hlavně ve 
velkém finančním objemu. Finanční prostředky budou získávány 
z prodeje stavebních parcel a pokud nebudou dostačující, tak bude 
zapotřebí si zřídit další úvěr, je to určité riziko pro obec, ale na druhou 
stranu v tomto období máme největší šanci získat dotace z evropských 
fondů, po roce 2013 tato možnost již nebude a dotace budou 
přidělovány pouze z národních zdrojů. 

• Dětské hřiště u sokolovny bylo opraveno nákladem 10 tis. Kč, některé 
hrací prvky byly poškozeny  povětrnostními vlivy, ale některé byly 
zničeny vandalismem místních dětí. Chtěla bych znovu upozornit 
teenagery, aby respektovali provozní řád na těchto hřištích a neničili tyto 
komponenty. V případě, že bude dětské hřiště úmyslně ničeno, bude 
nutno přivolat Policii ČR, aby daný případ vyšetřila. 

 

 

UPOZORNĚNÍ!!! 

Upozorňujeme občany, že do dnešního dne nemají někteří  zaplaceny 

poplatky za stočné a psa, který byl splatný do konce května 2010. Prosím o 

úhradu v co nejkratším termínu. 

 

Odpadové hospodářství 

Svoz komunálního odpadu 

 2.8.                             27.9.                                22.11. 

16.8.                           11.10.                                6.12. 

30.8.                           25.10. 

13.9.                             8.11. 



 

V sobotu dne 4. září od 9:00 hodin proběhne sběr nebezpečného odpadu u 

Hasičské zbrojnice 

Seznam sbíraných odpadů: 

- obaly s obsahem neb. látek – plechovky od barev, kanystry od olejů… 

- olejové filtry, akumulátory, monočlánky, zářivky, výbojky 

- odpadní kyseliny, pesticidy, jiná nepoužitá léčiva 

- oleje, staré nátěrové hmoty 

- vyřazené elektron. zařízení (audio,video,vysavače,televizory,monitory) 

- lednice 

- pneumatiky na os. auto v počtu 4ks na jedno číslo popisné. 

Poplatek za sběr a svoz komunálního odpadu je splatný k 31.8.2010, prosím o 

dodržení splatnosti tohoto termínu. 

V poslední době se dost často objevuje nepořádek  a naplněné pytle s 

odpadem u kontejnerů na tříděný odpad a to i v případě, že kontejnery jsou 

prázdné. Chtěla bych připomenout, že kontejnery u hasičské zbrojnice jsou na 

soukromém pozemku firmy Andrys-Bagar a pokud si nedokážeme u těchto 

kontejnerů udržet pořádek, tak budou muset být z tohoto pozemku odstraněny 

a nové místo bude problém ve středu obce najít! 

PODĚKOVÁNÍ 

V květnu letošního roku nás opět zasáhly povodně, tentokrát bylo nutno 

evakuovat obyvatelé z osady Kamenec za pomoci našich hasičů a profesionálů 

z Hranické jednotky. Občané z Kamence byli ubytováni v objektu Lesního 

družstva, kde jim byla poskytnuta základní pomoc. Naše jednotka hasičů měla 

v době povodní několik výjezdů do osady Kamenec, ale i mimo obec. Pomáhali 

odklízet následky povodní a čerpat vodu ze sklepů. Chtěla bych ještě jednou 

prostřednictvím tohoto zpravodaje poděkovat za náročnou a obětavou práci, 

kterou vykovávají ve svém volném čase. Doufám, že pořízení „nové“ cisterny 

přispěje k ještě dokonalejší akceschopnosti naší jednotky . 



Usnesení 

ze schůze Zastupitelstva obce Skalička konané dne 30.3.2010 

v 19.00 hod. v salónku hospůdky u Bagarů 

Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� rozpočet na rok 2010 dle předloženého návrhu 
� smlouvu s firmou Veolia Transport Morava, a.s. o závazku veřejné služby 

dle předloženého návrhu 
� členský příspěvek Rozvojovému partnerství Regionu Hranicko dle 

předloženého návrhu 
� vyhlášený záměr na prodej části pozemku parc. č. 329/1 v k.ú. Skalička u 

Hranic 
� příspěvek manželům Červekovým na opravu Větrného mlýna ve Skaličce 

ve výši 15 000 Kč a od roku 2011 každý rok příspěvek ve výši 5 000 Kč na 
drobné opravy.  

� Úpravu prostranství v okolí hřbitova a podání do programu Leader 
�  

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� informaci starostky 
 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 12/ZO-2010 – rozpočet na rok 2010 dle předloženého návrhu 

• 13/ZO-2010 – smlouvu s firmou Veolia Transport Morava, a.s. dle 
předloženého návrhu 

• 14/ZO-2010 – členský příspěvek Rozvojovému partnerství Regionu 
Hranicko dle předloženého návrhu 

• 15/ZO-2010 – příspěvek ve výši 15 000 Kč manželům Červekovým na 
opravu Větrného mlýna 

• 16/ZO -2010 -  příspěvek ve výši 5 000 Kč manželům Červekovým od roku 
2011 a to každý rok na drobné opravy větrného mlýna 

• 17/ZO-2010 – podání žádosti do programu LEADER – Úprava okolí 
hřbitova 

 

 



 

ZO pověřuje starostku 

� řešit připomínky z dnešního jednání 
� k podpisu smlouvy z firmou Veolia Transport Morava, a.s. 

 

      Svatopluk Hadaš    Petra Kočnarová 

        místostarosta       starostka obce 

 

Usnesení 

ze schůze Zastupitelstva  obce Skalička, konaného dne 30.4.2010 

v 19.00 hod. v salónku hospůdky u Bagarů 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� výběr firmy na realizaci akce“Letní venkovní školička“ na parcele č. 329/1 

a smlouvu o dílo dle předloženého návrhu 
� výběr firmy na realizaci akce „ Úprava okolí kaple sv. Theodora“ a 

smlouvu o dílo dle předloženého návrhu 
� vyhlášení záměrů na pronájmy pozemků 
� prodej oddělené parcely č. 329/6  v k.ú. Skalička u Hranic 
� návrh dodatku  č. 1 ke kupní smlouvě ze dne 27.2.2008 mezi OSRI a Obcí 

Skalička dle předloženého návrhu 
� návrh darovací smlouvy a dohody o narovnání mezi OSRI a obcí Skalička 

dle předloženého návrhu 
� návrh smlouvy o právu provést stavbu na parcele č. 7/7 v k.ú. Skalička u 

Hranic,  jejíž vlastníkem je Olomoucký kraj dle předloženého návrhu 
�  

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� informaci starostky 
� přihlášení naší vesnice do soutěže Vesnice roku 2010 
 



Zastupitelstvo obce schvaluje: 

• 18/ZO-2010 –  firmu Pavel Ulrych - stavitel na realizaci akce“Letní 
venkovní školička“ na parcele č. 329/1  

• 19/ZO-2010 – smlouvu o dílo  s firmou Pavel Ulrych – stavitel na realizaci 
akce „Letní venkovní školička“ dle předloženého návrhu 

• 20/ZO-2010 –  firmu Pavel Ulrych na realizaci akce „ Úprava okolí kaple 
sv. Theodora“ dle předloženého návrhu 

• 21/ZO-2010 - smlouvu o dílo  s firmou Pavel Ulrych – stavitel na realizaci 
akce „Úprava okolí kaple sv. Theodora“ dle předloženého návrhu 

• 22/ZO-2010 – prodej oddělené parcely č. 329/6 v k.ú. Skalička u Hranic 
panu ing. P. Andrysovi, Skalička č. 6  za cenu 224,-Kč/m2 
 

• 23/ZO – 2010 - návrh dodatku  č. 1 ke kupní smlouvě ze dne 27.2.2008 
mezi OSRI a Obcí Skalička dle předloženého návrhu 

• 24/ZO -2010 -  návrh darovací smlouvy a dohody o narovnání mezi OSRI a 
obcí Skalička dle předloženého návrhu 

• 25/ZO-2010 - návrh smlouvy o právu provést stavbu na parcele č. 7/7 
v k.ú. Skalička u Hranic jejíž vlastníkem je Olomoucký kraj dle 
předloženého návrhu 

•  

ZO pověřuje starostku 

� řešit připomínky z dnešního jednání 
� k podpisu projednaných  a schválených smluv 

 

 

Usnesení 

ze  schůze  zastupitelstva obce Skaličkakonané dne 17.6.2010 

v 19:00 hod. v salónku Hospůdky u Bagarů 

-------------------------------------------------------------------------------------------- 

Zastupitelstvo obce projednalo: 

� kontrolu minulého usnesení 
� zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 2009 
� závěrečný účet obce za rok 2009 



� rozpočtové opatření č. 1/2010 
� smlouvu o budoucí smlouvě o realizaci přeložky distribučního zařízení u 

sokolovny s firmou ČEZ dle předloženého návrhu 
� přijetí věcného  daru  od Olomouckého kraje pro SDH Skalička, a sice: 

plovoucí čerpadlo,ponorné kalové čerpadlo, kapesní analogová 
radiostanice 

� návrh darovací smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku z rozpočtu 
Olomouckého kraje na pořízení věcných prostředků požární ochrany pro 
SDH Skalička dle předloženého návrhu 

� bezúplatný převod hasičské cisterny TATRA 138 od obce Veselíčko pro 
jednotku SDH Skalička 

� návrh darovací smlouvy mezi obcí Skalička a obcí Veselíčko dle 
předloženého návrhu 

� výběr firmy na realizaci veřejného osvětlení a rozhlasu pro 27 RD 
� vyhlášení záměru na prodej 9 stavebních parcel v obci 

 

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 

� informaci starostky 
 
 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

� 29/ZO-2010 - zprávu o výsledku hospodaření obce za rok 2009 
� 30/ZO-2010 - závěrečný účet obce za rok 2009 
� 31/ZO-2010 - rozpočtové opatření č. 1/2010 
� 32/ZO-2010 - smlouvu o budoucí smlouvě o realizaci přeložky 

distribučního zařízení u sokolovny s firmou ČEZ dle předloženého návrhu 
� 33/ZO-2010 - přijetí věcného  daru  od Olomouckého kraje pro SDH 

Skalička, a sice: plovoucí čerpadlo, ponorné kalové čerpadlo, kapesní 
analogová radiostanice 

� 34/ZO-2010 - darovací smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku 
z rozpočtu Olomouckého kraje na pořízení věcných prostředků požární 
ochrany pro SDH Skalička dle předloženého návrhu 

� 35/ZO-2010 - bezúplatný převod hasičské cisterny TATRA 138 od obce 
Veselíčko pro jednotku SDH Skalička 

� 36/ZO-2010 - darovací smlouvu mezi obcí Skalička a obcí Veselíčko dle 
předloženého návrhu 

� 37/ZO-2010 - výběr firmy na realizaci veřejného osvětlení a rozhlasu pro 
27 RD, a sice firma GEDES, s.r.o., Pod Křivým 1922, Hranice, zastoupená 



p. Ing. Dušanem Gadasem 
� 38/ZO-2010 – smlouvu o dílo s firmou GEDES,s.r.o. Hranice dle 

předloženého návrhu 
• 39/ZO – 2010 – vyhlášení záměru na prodej 9 stavebních parcel v obci 

Skalička 
• 40/ZO-2010 – vyhlášení záměru na pronájem pozemků v obci Skalička 

 

ZO stanovuje: 

- dle § 67 zákona o obcích  pro  volební období 2010-2014  - 7 členů 
zastupitelstva obce Skalička  

 

ZO pověřuje starostku 

� řešit připomínky z dnešního jednání 
� k podpisu projednaných  a schválených smluv 

 

               Svatopluk Hadaš                                Petra Kočnarová 

                    místostarosta                                         starostka 

 

Volby do zastupitelstev obcí a senátu ČR 

Ve dnech 15.-16. října 2010 proběhnou volby do zastupitelstev obcí a senátu 

ČR. Volební místnost bude na obecním úřadě ve Skaličce. Kandidátní listina pro 

volby ve Skaličce je dle sdělení registračního úřadu Hranice jedna. Výběr členů 

do zastupitelstva naší obce je na Vaší volbě. 

Informace ze Sokolovny 

Správcová sokolovny je p.  Jarmila Šupolová, tel. č.  731 567 161. V případě 

převzetí a předání věcí na akci kontaktujte prosím paní Šupolovou nejlépe 

v pracovní dobu 7:00-15:30 h. Sokolovna se využívá také ke cvičení maminek 

s dětmi, cvičení žen, banbindtonu, pinpongu, atd. Přes zimní období je 

pravidelně k dispozici  ve čtvrtek. V zimním období se k nájmu účtuje ještě 

spotřebovaný plyn na topení a elektrika. Ceník pronájmu naleznete na 

stránkách naší obce www.obec.skalicka.net 



J U B I L A N T I 

 

Září:    Červek Antonín č. 150   60 let 

    Baštán Jaroslav č. 89   70 let 

    Zamazalová Olga č. 31   81 let 

    Červeková Marie č. 75   88 let 

     

Říjen:    Hadašová Jana č. 159   50 let 

    Macečková Marie č. 9   84 let 

    Váňová Eva č. 88    87 let 

Listopad:   Andrysová Marie č. 54   88 let 

Prosinec:   Oravová Jarmila č. 117   60 let 

    Oravová Emílie č. 126   70 let 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Letní venkovní školička 



Plánované kulturní akce 

21.8.2010 – jednodenní výlet na kolech na Jadran – pořádá TJ Sokol 

10.-12.9.2010 – Festival Trampských písní – pořádá Trampské sdružení 

26.9.2010 – Vítání dětí – v 10:00 h dopoledne ve společenské místnosti DVM 

2.10.2010 – Open Moravská brána – turnaj v šachu 

23.-24.10.2010 – Skaličské hody – pořádá obec 

6.11.2010 – Poslední leč – myslivecký hon 

Listopad – Lucerničková slavnost – zavírání lesa 

13.11.2010 -  Beseda se seniory – pořádá obec 

20.11.2010 – Myslivecká zábava – pořádá myslivecké sdružení 

6.12.2010 – Rozsvěcení vánočního stromu + mikulášská nadílka – pořádá obec 

10.-12.12.2010 – Vánoční výstava – pořádá obec 

19.12.2010 – Vánoční koncert – pořádá obec 

26.12.2010 – Štěpánský hon – pořádá myslivecké sdružení 

26.12.2010 – turnaj v kulečníku – pořádá Hospůdka u Bagarů 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dětské hřiště na školní zahradě 



 

Základní škola Skalička 

V tomto školním roce se 1.a 2. třída nebála zúčastnit soutěží mezi malotřídními 

školami. V pěvecké soutěži získala Marie Žeravíková 1. místo a v recitační 

soutěži 3.místo. V okresním kole v hasičské literární soutěži získali žáci 1. třídy 

za kolektivní práci 1. místo. Během celého školního roku žáci školní družiny 

sbírali pilně starý papír, za což získali 3.místo v Olomouckém kraji v ekologickém 

programu na podporu sběru starého papíru Zelený strom. 

Školní zahradu od června zdobí letní Zahradní školička. Žáci společně s obcí 

vypracovali projekt, který byl úspěšně schválen a od Ministerstva pro místní 

rozvoj získala škola na tuto stavbu 209.000 Kč a obec přispěla částkou 90.000 

Kč, za což zaměstnanci školy a žáci děkují. 

Žáci školy se v červnu zúčastnili třídenního pobytu ve škole, který byl spojen s 

nocováním v budově školy. Během tohoto pobytu plnili úkoly v Nihlovském 

lese, kde předváděli své dovednosti a znalosti získané během celého školního 

roku. Během pobytu navštívili statek v Rouském, kde si vyzkoušeli jízdu na 

koních. A samozřejmě na závěr pobytu nechyběl Bobřík odvahy a večerní 

opékání.Během školního roku probíhal zájmový šachový kroužek pod vedením 

pana Lubomíra Vozáka, který velmi pěkně připravuje žáky na budoucí šachové 

turnaje. Místní hasičský sbor uspořádal žákům ZŠ a MŠ cvičný požární poplach s 

dopoledními soutěžemi s hasičskou tématikou, kde si žáci mohli vyzkoušet svoji 

obratnost a zdatnost.  Závěrem školního roku se žáci školy zúčastnili závodu 

dračích lodí Hranice dragons 2010, kde byli oceněni za nejmladší posádku celé 

soutěže.Dne 28.8.2010 ZŠ a MŠ společně s obcí Skalička zve všechny občany na 

závody Dračích lodí, které se konají na přehradě Skalička. 

 

 

 

 
 

 



Střípky z Domova Větrný mlýn  

V červnu jsme oslavili 85. výročí vzniku ústavu ve Skaličce. V roce 1925 (v 

červnu) zahájil svou činnost díky sestrám Kongregace cyrilometodějské. 

Na oslavách byly přítomny i řádové sestry. Jednak ty, které zde pracovaly 

a nyní tráví zasloužený odpočinek na domově ve Velehradě. S nimi byla 

přítomna i jejich nynější generální představená, sestra Kateřina Němcová. Dále 

nás navštívil ing. Miroslav Přikryl, nyní starosta v Lipníku, dříve však přednosta 

Okresního úřadu v Přerově. To byl do roku 2003 náš zřizovatel. Spolu s ním 

přijela i bývalá tajemnice OÚ Přerov, paní ing. Suchánková. 

Za obec Skalička se dostavil pan Váňa. Paní starostka se omluvila, protože 

zrovna v ten den byla přebírat cenu, kterou obec Skalička obdržela v soutěži 

mezi obcemi Olomouckého kraje. Dodatečně gratulujeme !   

Bohužel nikdo nebyl přítomen za současného zřizovatele, Olomoucký 

kraj. Přislíbena byla návštěva pana hejtmana a paní náměstkyně pro sociální 

oblast. Rovněž měla přijet i vedoucí oddělení sociálních služeb. Bohužel asi dva 

dny před setkáním jsem obdržel omluvný dopis, ve kterém se pozvaní hosté 

omlouvali za nenadále vzniklé jednání a pracovní povinnosti. Také zde byli 

přítomni ředitelé s partnerských ústavů spolu se svými klienty. 

Přístavba pavilonu opět na pořadu dne. Rada Olomouckého kraje na 

svém zasedání 5.7. podala návrh, aby se projekt přístavby pavilonu v našem 

areálu ucházel o realizaci ve švýcarských fondech. Zde tedy byla podána žádost 

a budeme očekávat zda-li budeme vybráni a zda-li bude projekt realizován. 

Pokud by však nevyšel tento záměr, byl jsem ujištěn paní náměstkyní, že se 

bude v tom případě hledat další možnost, aby mohlo být dílo realizováno. 

V těchto dnech se pomalu dokončují práce na inventarizaci všech stromů 

v parku. Podali jsme si totiž projekt na jeho revitalizaci. Tento projekt má být 

hotov do listopadu. Po té bychom se měli ucházet o získání financí. Na toto 

téma už proběhlo několik jednání. Jednalo by se o celkovou probírku stromů a 

některé parkové úpravy, spolu s cestičkami ve středové části parku kolem 

rybníka. 

 



V září pojedou naše děvčata na dvě rekreace. Je to tradice, kterou 

dodržujeme již mnoho roků. Na jednu týdenní rekreaci pojedou děvčata 

výchovného oddělení a na druhou vyrazí „děvčata“ z důchodového oddělení. 

Kromě toho se již uskutečnilo nebo se ještě uskuteční několik malých 

výletů. Jde o jednodenní návštěvy ZOO, partnerských zařízení, kde pořádají 

sportovní dny nebo jiná setkání., návštěvy letního kina v Hranicích, výlety po 

okolí.  

Několik našich děvčat je také o prázdninách doma u svých příbuzných. 

Některé i na celé prázdniny. Jiné na dobu kratší. 

 

      Mgr. Antonín Němec,ředitel 

 

Jak jsme pokořili Bečvu 

V sobotu  19. června 2010 bylo na Bečvě pořádně rušno. Tentokrát ne kvůli 

běsnícím masám povodňové vody, ale díky vodákům ze Skaličky ☺ 

Počasí nás ráno pořádně potrápilo, ale dvanáctá hodina rozhodla a nakonec tak 

mohlo vyrazit 15 lodí (31 dospěláků a 15 špuntů) od Choryňského mostu vstříc 

nezapomenutelným zážitkům doprovázených modrou oblohou a pálícím 

sluncem. 

Pro mnohé to bylo první setkání s pádlem a lodí a proto lehká nervozita a 

napětí, byly cítit už při naloďování, ale po několika záběrech pádly a instrukcích 

ostřílených vodáků  Dušany a Jirky jsme se vrhli do první vlnky, kterou všichni 

zvládli s bravurou vlastní Pollertovi nebo Hilgertové. 

Zato druhá peřej nám to pořádně osladila – museli jsme přetahovat lodě a 

nechybělo málo a byli bychom přišli o jeden člun zaklesnutý o balvan. Naštěstí 

se po krátké adrenalinové vyprošťovací akci podařilo člun uvolnit a odneslo to 

„jen“ pár modřin a škrábanců. 

Následovaly další vlnky, peřejky, meandry a nedobrovolní plavci, až jsme 

konečně dorazili  do Hustopečí na obědovou přestávku..………...takhle dlouho 

jsme sice čekali na jídlo, zato o pivo a limo  nebyla nouze. Po přestávce se to 



vleklo k lávce na Kačeně, ale určitě to bylo větším ponorem v důsledku 

předešlého obídku. Tady mělo naše dobrodružství skončit, ale všichni, jako 

jeden muž, rozhodli a jelo se až k mostu u Vápenky. Bečva je v tomto úseku 

línější, ale díky jisté pánské posádce překypující humorem i kreativitou byla 

nálada více než výborná.  Mohli jsme vidět úhybný manévr před padlým 

kmenem s následným plavo-během za pádlem, pádlování ve stoje nebo 

eskymáka s kánoí.  Dotyční nakonec při čekání na odvoz měnili i barvy - nejen 

obličeje – od zelené až po fialovou. 

Znaveni pohybem a pobytem na sluníčku jsme dojeli k cíli, sbalili čluny, nasedli 

do aut a celá akce skončila až večer v hospůdce u špekáčků a orosených 

půllitrů. Tam jsme se také dohodli na pokračování akce v příštím roce, ale to je 

ještě daleko … ahoooooooooooooooooj.  PJ 



Činnost SDH Skalička 

  Uplynulé měsíce byly pro naše hasiče velice hektické a vytížené, protože 

k obvyklým činnostem nás i letos  zasáhli povodně na řece Bečvě a to hned 

dvakrát. Naše jednotka vyjela na žádost paní starostky v neděli 16.5. večer 

k rozvodněnému potoku v obci a následovali další události spojené 

s povodněmi.  Naše zásahová jednotka zasahovala 8 dní u 23 událostí, kde 

prováděla např. evakuaci osob v osadě Kamenec v součinnosti s HZS Hranice, 

evakuaci ohrožených býků, čerpání sklepů, studní a septiků, stavbu ochranných 

hrází z pytlů a také jsme zasahovali v zahrádkářské kolonii v Hranicích. Celkem  

členové zásahové jednotky obce Skalička  odpracovali při povodni  278 

hodin.Přístup členů naší jednotky k těmto zásahům byl vzorný a příkladný a  

tímto bych chtěl všem poděkovat za odvedenou práci, kterou při povodni 

odvedli. 

Poděkování patří těmto členům: R. Křupala, T. Orava, K. Ovčáčik, T. Zlámal,P. 

Černoch, O. Baštán, V. Baštán, J. Škuta, V. Hložek, J. Šupol, A. Románek,T. 

Andrys a  R. Krasňák. 

Naši hasiči 18. června  uspořádali pro děti z naší školy a školky  dětský den,kde 

jsi  měli možnost  prohlédnout zbrojnici, vyzkoušet hasičskou výzbroj a na hřišti 

byly pro děti nachystány hry s hasičskou tématikou. Před tímto dětským dnem 

naše výjezdová jednotka provedla požární cvičení ve škole, při kterém jsi děti 

vyzkoušeli evakuaci ze školy a hasiči vyhledávání pohřešovaných dětí.  

  Také ve sportovní činnosti jsme nezaháleli a  8. května jsme se zúčastnili 

okrskového kola v požárním sportu, které se letos konalo v Zámrskách. Počasí 

závodům vůbec nepřálo, trať byla značně promáčená, ale naše družstvo se s tím 

dokázalo poprat nejlépe  a zvítězilo. Vítězstvím jsme postoupili do okresního 

kola, které se konalo 12. června v Provodovicích. Bohužel se nám z různých 

důvodů nepodařilo sestavit družstvo a tak jsme byli na začátku soutěže 

diskvalifikováni pro nedostatečný počet členů v družstvu. Je to velká škoda, 

protože přípravy stáli hodně času a peněz a taky to nepřidá na dobrém jménu 

sboru.  

  



 V kulturní a brigádnické činnosti  jsme provedli 1. května tradiční  brigádu -  

sběr železného šrotu, 24. dubna jsme zorganizovali zájezd na sv. Hostýn u 

příležitosti oslav sv. Floriána. Dále jsme se podíleli a organizaci Kácení máje a 

prezentovali jsme sbor v soutěži – Vesnice roku. 

  Nejdůležitější událostí v uplynulém období pro hasiče bylo předání cisternové 

automobilové stříkačky CAS 32 T 138 od obce Veselíčko, které proběhlo 29. 

června. Po nutných opravách, které jsme provedli dle svých  možností  a 

omezených finančních prostředků proběhlo seznámení členů s novou 

technikou. Poté byla cisterna zařazena do výbavy naší  jednotky a zařazena do 

požárního  poplachového plánu Olomouckého kraje. Tato cisterna bude sloužit  

obecním  účelům a  zásahové jednotce SDH Skalička  při likvidaci mimořádných 

událostí, převážně požárů a bude přínosem pro lepší ochranu životů a majetků 

občanů bydlících v naší obci a blízkém okolí.  

Poděkování patří všem členům, kteří se podíleli na těchto opravách, tak i 

obecnímu úřadu Skalička a firmě CEMDEST za sponzorský dar. 

Teď už jen zbývá vyřešit parkování cisterny a lepší zázemí pro hasiče a místní 

hasiči budou stoprocentně připraveni na všechny druhy výjezdů. 

                                                                              Jaromír Honeš 

 

Rád bych Vám představil včelaře ze Skaličky.  

Včelaři ze Skaličky spadají pod ZO Hranice. Ta v loňském roce  oslavila 90. výročí 

svého založení a při této příležitosti se otevřelo v Hranicích včelařské muzeum. 

Kde také včelaři ze Skaličky přispěli svými výstavními exponáty a obec Skalička 

přispěla finančním darem na informační tabule, které popisují co je to matka, 

trubec, dělnice a včelstvo celkem. V naší obci je 11 včelařů, kteří mají svá 

včelstva na katastru Skalička a katastru přilehlých. Nejstarší občan Skaličky pan 

Vítězslav Přikryl, který oslaví 11. 8. 2010 90. let a je ještě v tomto věku aktivním 

včelařem a včelaří s 5 včelstvy. Věkový průměr našich včelařů v obci je 52 

let.Včelaříme na pomezí Moravské brány  a Valašska a snůškové podmínky jsou 

zde po celý rok dobré.V obci Skalička máme 212 včelstev, které jsou umístěny 

na pevných stanovištích (včelíny, včelnice), 2 kočovné vozy a speciální přepravní 

rámy. S těmi se pravidelně kočuje 2-3x během roku za zdrojem snůšky. Tj. 



opylování zemědělských plodin a ovocných sadů-stromů v okolí obce Skalička a 

některých okrajově přilehlých obcí.Včelstva v obci máme podle veterinárního 

vyšetření zdravá, což dokazuje, že včelaři si svých včel hledí a řádně je ošetří 

proti nemocem, kterým se zatím úspěšně vyhýbáme. Snahou každého dobrého 

včelaře je mít dobré výnosy, ale především zdravá včelstva. Obec Skalička 

včelařům finančně přispívá na modernizaci včelařského zařízení. V roce 2011 

naši včelaři uspořádají 1. včelařský ples, který se bude konat v místní sokolovně 

ve Skaličce. Od letošního roku bychom chtěli ve Skaličce založit Včelí farmu 

Skalička, kde bychom rozšířili počet včelstev. Chceme se zaměřit hlavně na 

produkci více druhového medu ( např.: med květový smíšený, květový lipový, 

květový lesní, medovicový), medoviny, včelích produktů, výrobků z včelího 

vosku, prodej oddělků a včelích matek. Obec Skalička nám vyšla vstříc v prodeji 

obecního pozemku na vybudování zázemí pro vznik Včelí farmy Skalička.Při 

celostátním a celoevropském úbytku včel a včelařů se snažíme v obci udržet a 

navýšit počet včel a zachovat tak včelařskou tradici, což se nám zatím daří. Ve 

Skaličce od místních včelařů  se zrodil nápad, nechat si ušít včelařské kroje. 

Museli jsme také navrhnout znak na tento kroj a myslím si, že se nám podařil. 

Tímto krojem by včelaři chtěli reprezentovat včelaření a včely vůbec.Při soutěži 

Obce roku jsme také aktivně prezentovali naše včelaře a včelaření v naší obci. 

Dne 28. 8. 2010 se zúčastníme akce Dračí lodě na přehradě ve Skaličce, kde se 

nám podařilo obsadit jednu loď 21 včelaři a jejími rodinnými příslušníky. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Novodobá Historie roku 1965 

Ve vedení MNV nenastaly oproti loňskému roku žádné změny. Předsedou je stále 
Květoslav Foltýnek a tajemnicí Marie Macečková. V naší obci je jen jedna politická 
strana a to KSČ, jejíž předsedou je ředitel základní školy Vítězslav Přikryl. Straně 
přísluší dozor nad veškerou politickou činností v obci. Koná  školení svých členů a dbá 
na to aby všechna nařízení státních orgánů byla včas a důsledně vykonána.Činnost 
masových organizací: výbor žen – předsedkyní je Marie Macečková., výbor žen pomáhá 
při kulturních akcích, oslavách MDŽ, vánočních nadílkách pro naše děti a pomáhá při 
stavbě MŠ. ČSM – nynější vedoucí svazu je Marie Váňová. Svaz organizuje kulturní a 
společenský život mladých lidí v obci. Požárníci – požární sbor má 30 členů a 
technickým velitelem je Václav Juráň. Sbor koná dle potřeby školení  praktická cvičení 
svých členů. V srpnu vznikl požár stodoly Antonína Andryse a dále se rozšířil na další 
stodoly Václava Vykopaka a Antonína Cely. Oheň hasilo celkem 11 sborů. Šetřením 
bylo zjištěno, že oheň založili dva nezletilí chlapci. Naštěstí nikdo nebyl zraněn, Škoda 
byla vyčíslena na 50 tis. Kč. ČSTV – PŘEDSEDOU JE Václav Stratil, tajemníkem 
Augustin Vykopal, náčelnící Jaroslava Vykopalová a Marie Andrysová. Cvičí se 2 x 
týdně, žáci a dorostenci a žákyně a dorostenky. Zemědělství: V r. 1965 nastaly ve vedení 
změny. Na ustavující schůzi ekonomického celku JZD Skalička, Zámrsky a Dolních a 
Horních Těšic byl přijat název Družstva „JZD – 20 výročí osvobození se sídlem ve 
Skaličce“ Předseda byl zvolen František Vrba, náměstkem předsedy byl ing. Josef 
Vozák, ekonom Josef Machyl z Hranic. Hlavním ekonomem byl zvolen Fr. Pavlík, hl. 
zootechnikem Karel Humplík, pokladníkem Josef Andrýs a hl. mechanizátorem Josef 
Matyska z Těšic. Hl. skladník je Fr. Vinklářem ze Zámrsk. JZD hospodaří nyní celkem 
na  1306 ha půdy. Plánované tržby 7 640 000 bylo  731 000 překročeno přesto že nebyly 
příhodné podmínky a družstvo nedosáhlo některých plán. Výnosů. Poměry lidopisné: 
v běžném roce se narodili Antonín Vinklářem, Anna Lišková, Karel Kubeše, Veronika 
Uhrová, Mojmír Klvaňa, Petr Heger, Jitka Masaříková Miroslav  Mikšánek a Ludmila 
Smolková. Během roku také zemřeli: Ryška Josef – 82 let, Bagarová Marie – 62 let, 
Juráková Božena – 64 let, Šindelková Emilie – 84 let. Dále byly na hřbitově pohřbeni 
rodáci žijící mimo obec a to Anna Váňová – 80 let, Cecílie Hradílíková – 76 let, Marie 
Davidová – 81 let, Jan Grygar – 50 let. Sňatky: Božena Stržínková a Jan Klvaňa, 
Jaroslava Novosádová a Josef Macháček, Jindřiška Hradilová a Josef Indruch, Marie 
Davidová a Karel Čech , Antonín Juráň a Zdena Ovčáčíková, Miroslav Icela a Marie 
Ovčáčíková. 

Vedoucí osvěty je ředitel školy V. Přikryl a  předsedou kulturní komise  je Fr. Pavlík, 
v běžném roce bylo u nás 78 filmových představení, 28 přednášek, 3 taneční zábavy, 4 
divadelní představení, z toho 2 x herci ze státního divadla Olomouc a 2x ochotníci 
z Horních Těšic. Výstavba obce: v běžném roce bylo postaveno 7 nových domů a 3 
přestavby starších domů. V domě č. 27 byla provedena přestavba hostince byla zde také 
zřízena samoobsluha . Do konce roku byla také dostavěna lanová lávka přes řeku Bečvu 
u kamence. 



 

 

 

 

Pozvánka 

ZŠ a MŠ Skalička a obec Skalička si Vás dovolují pozvat dne 3. září 
2010 od 16:00 hodin na slavnostní otevření školní zahrady spojené 
s oslavou oranžové stuhy  v soutěži „Vesnice roku 2010“. Součástí 
programu bude vystoupení našich nejmenších dětí. Na dnu otevřených 
dveří naší školy, bude promítána prezentace soutěže  Vesnice roku 
2010. Občerstvení zajištěno. Jste všichni srdečně zváni. 


